
 

 

Pracovní skupina pro financování 

1 9 . 1 . 2 0 2 3 ,  Č e s k ý  B r o d ,  Ž i ž k o v a  č .  p .  5 0 7  

Přítomni 

• PS pro financování: Čurdová Jitka (Ekocentrum Vrátkov), Pučálková Šárka (Region Pošembeří o.p.s.), 

Stuchl Jiří (M´am´aloca, o.p.s.), Tlamichová Lucie (Město Český Brod, odbor rozvoje), Soukupová Jiřina 

(DSO Český Brod – Doubravčice) 

• Ostatní: Moskalová Janina (Spolek Rozmarýna Kouřim, Jakub Nekolný (DSO Český Brod – Doubravčice), 

Vodička Rostislav (Ekocentrum Vrátkov). 

• Za realizační tým: Svěcená Veronika, Vraj Gabriela 

• Omluveni: Lijertwood Andrea (Ekocentrum Vrátkov) – zástup pí Čurdová, 

Program 

1. Přivítání účastníků 

2. Informace o aktualitách z projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ 

3. Aktuální možnosti financování škol 

4. Sdílení aktualit ze života pozvaných organizací v ORP Český Brod 

5. Závěr, další postup 

Body z jednání 

1. Přivítání účastníků 

J. Soukupová uvítala přítomné, proběhla kontrola úkolů z minulého setkání. Zápisem byla pověřena 

Veronika Svěcená. 

2. Informace o aktualitách z projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ 

J. Soukupová informovala o plánovaných dalších aktivitách v projektu. 

• Letní škola je plánovaná v termínu od 14. 8. – 18. 8. 2023 – tentokrát bude výjezdní v Kuksu a bude 

věnovaná rozvoji osobnosti. Účastníci si budou platit ubytování a jídlo. Členům PS bude zaplaceno 

ubytování. Plánovaní lektoři na LŠP: Mgr. Irena Hošková, Pavel Kučera, Mgr. Jindřich Monček, Mgr. Roman 

Musil, Mgr. Lucie Ulíková a Ing. Michaela Znamínková. 

• V týdnu od 21. 8.2023 může proběhnout také pár seminářů v Českém Brodě. Uvítáme tip na seminář 

a informace o tom, kdo má zájem. Mohl by proběhnout základní kurz metody D.B. Elkonina – zájem má 

Dokolečka, PPP Český Brod – návrh metoda čtení Spumato. 
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Termín Aktivita Místo 

19. 1. 2023 

 

Diferenciace výuky pro žáky s SPU 

Diferenciace výuky pro žáky s LMP 

Žižkova 507, Český Brod 

25. 1. 2023 Pracovní skupina pro čtenářskou gramotnost  Žižkova 507, Český Brod 

28. 2. 2023 Pracovní skupina pro financování – Aktiv ekonomů Tranzit Café, Žižkova 507, 
Český Brod 

7. 3. 2023 

Celodenní 
seminář 

Základ duševní hygieny – Program pro podporu 
duševního zdraví dospívajících – Jaroslava Budíková 
a kol. 

Žižkova 507, Český Brod 

 

 Veškeré informace byly a jsou nadále zveřejňovány na webu projektu https://skoly-orp-cb.eu/ 

 a Facebooku – https://www.facebook.com/skolyceskobrodska/ 

D S O :  J .  S o u k u p o v á  

• V rámci přípravy výstavby svazkové školy proběhlo uzavření Rámcové smlouvy o partnerství 

a investičním příspěvku na akci výstavby a budoucího provozu základní školy s obcemi. Zadávací 

dokumentace na výběrové řízení pro dodavatele stavby části Český Brod je před dokončením. 

Předpokládané náklady na stavbu jsou 500 mil. Kč včetně DPH. Pravděpodobně během února proběhne 

výběrové řízení formou aukce. Je vybraná firma, která bude administrovat výběrové řízení. Podmínkou 

smlouvy se zhotovitelem stavby bude umožnění otevření nových tříd v Českém Brodě 1. 9. 2024 i za 

cenu dílčí kolaudace nebo předběžného užívání objektu. Otevření části v Doubravčicích se předpokládá 

v září 2027. 

• Od 9. 1. 2023 probíhají „Adaptační skupiny“ pro ukrajinské děti v budově PPP v Českém Brodě pro děti 

ve věku 12- 16 let a v Oranžové zahradě pro děti předškolního věku. 

• Byla podána žádost o dotaci (757,35 mil. Kč) na stavbu svazkové školy z programu MŠMT.  

• Žádost o dotaci z OPŽP na „zelené“ střechy svazkové školy (cca 30 mil. Kč) byla poskytovatelem vrácena 

k doplnění. 

3. Aktuální možnosti financování škol  

L .  T l a m i c h o v á  

V rozmezí let 2022 – 2027 je malá šance financovat investice v MŠ, žádné další výzvy z IROP nebudou. MF 

vyhlásí dotaci pro ZŠ na navýšení kapacit, ale mají alokaci pouze 300 mil, dotace je max. 20 mil na projekt. 

Financováni budou především projekty, které začali stavět nebo alespoň soutěžit zadavatele. Výzva bude 

určena pouze pro obce do 3000 obyvatel 

Následovala diskuze, jaké jsou další možnosti financování. Např. venkovní učebny - výzva Středočeského 

kraje, kterou je nutné podat do 26. 1. 2023. 

 

 

https://skoly-orp-cb.eu/wp-content/uploads/2023/01/Diferenciace-vyuky-pro-zaky-se-SPU_letak.pdf
https://skoly-orp-cb.eu/wp-content/uploads/2023/01/Diferenciace-vyuky-LMP_letak.pdf
https://skoly-orp-cb.eu/
https://www.facebook.com/skolyceskobrodska/
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P l á n o v a n é  v ý z v y  I R O P  2 0 2 1 - 2 0 2 7  

• Paní Pučálková uvedla, že z důvodu opětovných jednání MAS s poskytovateli dotace nejsou stále známy 

Specifická pravidla dotačních programů prostřednictvím MAS ani termín vyhlášení konkrétních 

plánovaných výzev . Podmínky by měly být jednodušší, nicméně stejně je potřeba dodržovat pravidla 

IROPu. 

4.  Sdílení aktualit ze života pozvaných organizací v  ORP Český Brod 

M A S  R e g i o n  P o š e m b e ř í  o . p . s . :  Š .  P u č á l k o v á   

Projekt MAS financovaný z OPZ + má schválený věcné hodnocení, aktivity dětských klubů začínají v březnu 

2023 na Kutilce a v komunitním centru Dokolečka.  

Součástí projektu bude i setkávání ve skupinách senior – dítě, senior – ukrajinský občan, senior – rodina 

s dětmi. Podrobnosti ještě nejsou známy. Např. paní Bočková dělá v Českém Brodě program se seniory 

s ručními pracemi. V okolních obcích se senioři setkávají sami. Kounice poskytují zájemcům z řad seniorů 

prostory pro jejich pravidelné setkávání. Více o zapojení seniorů viz níže. 

E k o c e n t r u m  V r á t k o v :  J i t k a  Č u r d o v á ,  R o s t i s l a v  V o d i č k a  

Druhé pololetí kroužků je opět naplněno, jako předchozí pololetí. Kroužek řezbář je exkluzivní a je o něj 

velký zájem. Příměstské letní tábory plánují především s lektory ekocentra. Ještě není jisté, zda se všechny 

termíny naplní. Neobsazené termíny budou případně nabízet jiným lektorům. Jirka Pop se Soňou Černou, 

lektoři loňského roku, jsou vítáni.  

Venkovní učebna – varianta se společností  Ateliér 344 (Mgr. Randová) se nepodařila, dostupný altán se na 

Vrátkov nehodil. Dalším krokem bude spolupráce s architektem, který pojme areál hájenky jako celek a 

navrhne jeho rozdělení do potřebných zón. Pan Stuchl předal panu Vodičkovi kontakt na Pavla 

Vorčovského, se kterým spolupracovali při tvorbě venkovní učebny ve Štolmíři. 

Areál čekají investice. Rozpadl se plátěný přístřešek vedle ohniště. Místo něj bude nový, stavěný svépomocí. 

Je třeba vybudovat kořenovou čističku odpadních vod, vyřešit celkově vytápění budov, fotovoltaiku 

a případně i jiná řešení, která posunou stavby k pasivnímu standardu. (Středočeský kraj – do 1 mil dotace, 

ale je zde málo obyvatel, z fondu je potřeba tříletá historie). Do budoucna hledají cestu, jak navázat 

spolupráci s pilou ve Vrátkově.  

Personálně potřebují obsadit místo adjunkta lesní správy.  

M ě s t o  Č e s k ý  B r o d :  L .  T l a m i c h o v á  

Přístavba při ZŠ Žitomířská – podána žádost o dotaci na odborné učebny z IROP (velmi malá 

pravděpodobnost, že žádost dopadne kladně, podána necelou hodinu po vyhlášení výzvy a už je pod čarou). 

MŠ Kollárova - žádost o dotaci na stavbu byla přepracována do výzvy OPŽP na pasivní budovu s podrobným 

rozpočtem a jsou stále ve stadiu posuzování projektu. 

Všechny projekty Vrátkova jsou pod městem registrovány v přehledu investičních záměrů v MAP i MAS 

Region Pošembeří, o. p. s.  

Střední škola v Liblicích má zájem o vybudování odborných učeben. Je otevřená vhodná výzva, ale škola 

nemá připravenu projektovou dokumentaci. Bylo by vhodné odborné učebny řešit systémově v souladu se 
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zpracovanou studií, která počítá s vybudováním základní, střední i mateřské školy.  V současné době 

probíhají jednání se zřizovatelem, městem Český Brod, a vedením školy. 

M ´ a m a ´ l o c a ,  o . p . s . :  J .  S t u c h l  

Společnost bude pokračovat s projekty: Cesta za chlebem a Cesta do sadů a nově bude program na dravce 

a ornitology. Okolo Brodu bude interaktivní stezka na poznávání ptáků s panem Tocháčkem. 

Dále se připravuje vytvoření komiksové knihy ve spolupráci s partnerem z Prahy na téma klimatická 

změna. Na vzniku se budou podílet cca 25členné skupiny dětí, které absolvují třídenní pobyt v jurtách ve 

Štolmíři pod vedením odborných lektorů. Děti ve skupině by měly být s maximálním 3letým věkovým 

rozpětím. Předpokládá se cca 6 – 7 termínů, v průběhu měsíců květen - červen. Pobyt je částečně hrazen 

z dotace, doplatek na 1 dítě na víkend činí 950 Kč. Projekt navazuje na komiks inspirovaný dílem české 

režisérky tadžikistánského původu Darii Kashcheevy, jejíž film Dcera získal studentského Oskara. 

Dále pan Stuchl informoval přítomné o možnosti zapojení škol do programu Erasmus. 

Do projektu Erasmus+ je možné podat žádost o Partnerství malého rozsahu, jedná se o projekty do 60 tis. 

EUR. Programy jsou vhodné pro mládež od 15 let (9. třídy) nebo výjezd učitelů na stáže od pár dnů po 

několik měsíců. V hodnocení jsou více úspěšní ti, co mají nováčky, kteří ještě nikde nebyli. Ze školy může 

vyjet najednou jedna i více osob najednou.  

 Do 10. února 2022 školy zašlou požadavky na stáže, které by chtěly absolvovat, včetně 

informace, kolik lidí by mohlo za školu vyjet. Zájem má ZŠ Žitomířská v Českém Brodě, ZŠ TGM 

Poříčany a Dokolečka z.s. 

Aktivity je vhodné plánovat od září 2023 – do konce roku 2024. Může se stát, že budou potřeba 

spolupracovníci, kteří pojedou jako náhradníci. 

J a n i n a  M o s k a l o v á  

Představila se jako vedoucí spolku Rozmarýna v Kouřimi a lektorka v adaptačních skupinách. Je připravena 

koordinovat aktivity programu Erasmus+. 

J a k u b  N e k o l n ý  

Od ledna pravidelně lektoruje v adaptačních skupinách. Je členem Výboru pro životní prostřední 

Středočeského kraje, kam je nově možné podat pouze jednu žádost. 

V následné debatě mezi účastníky zazněly následující informace: 

• Žádosti a vyúčtování projektů jak národních i evropských fondů jsou složité. Často je tíživá nutnost 

předfinancování u národních zdrojů a čekání, zda bude ten který náklad uznán a proplacen. 

• Společné setkání nejen ekocenter (Ekogymnázium Poděbrady a 11 dalších subjektů napojených na 

Ekocentrum Huslík), se chystá a Pan Stuchl se přihlásil k organizování této akce, termín ještě není znám. 

Možnosti zapojení ukrajinských dětí 

• Volná místa na kroužcích v Ekocentru Vrátkov rodiče k umístění zatím nevyužili, protože po skončení 

kroužku už nejezdí autobus a auta nemají.  

• M´ama´loca, o.p.s. bude mít od března 2023 volné kapacity pro skupinu na programu za včelařem do 

sadu (lektorem je p. Salamánek). Lze se zarezervovat přes formulář.  
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• V úterý a ve středu je ve Štolmíři k dispozici lektorka na kreslení, šití a keramiku. Je tam i vybavení a 

materiál, je tedy snadnější přivést děti, než vše stěhovat za nimi. Vlastní i tkalcovský stav, ale hledají 

lektorku. Paní Moskalová zná ženu, která se tkaním živí a předá kontakt panu Stuchlovi.  

• Velikonoční setkání chystají s paní Berlanjuk podobně, jako to bylo v loňském roce. 

• Možnosti zapojení seniorů 

• Pěší bus „Peddybus“ – senior vyzvedne jedno nebo i více dětí na smluveném místě a společně dojdou 

bezpečně do školy. Výhodou je, že se snižuje počet aut zastavujících u školy. V Kolíně už je pěší bus ve 

zkušebním provozu.   

• Pan Stuchl organizuje každý čtvrtek v Tranzit kafé IT setkávání pro seniory. Lektor sám je senior a ve 

volném čase pro skupinu organizuje i výlety po okolí. Setkává s  6 – 10 osob (max. 12), v Kolíně to 

funguje obdobně a schází se cca 10 osob. 

• Z dotací Středočeského kraje je možné financovat naučné stezky do 200 tis. do konce ledna.  

Ú k o l y  

• Pan Stuchl a paní Čurdová pošlou ceny jimi organizovaných vhodných programů, aby bylo možné 

zohlednit je v žádosti MV – kroužky pro děti i dospělé.  

• Realizační tým bude pozvánky na Pracovní skupinu pro rovné příležitosti posílat v kopii i paní Čurdové 

a panu Stuchlovi, aby mohli přijít a  informovat přímo vedení škol. 

5. Závěr, další postup 

Příští setkání se bude konat ve čtvrtek 16. 3. 2023 od 9 hod. v prvním patře budovy Žižkova 507, Český 

Brod, pozvánka bude zaslána. 

Zapsala: 

Veronika Svěcená, realizační tým MAP 

Schválila:  

Jiřina Soukupová, realizační tým MAP 


